

全国中文核心期刊  
中国科技核心期刊  
中国农业核心期刊

ISSN 1000-2324  
CODEN SHNDEL

# 山东农业大学学报

(自然科学版)

JOURNAL OF SHANDONG AGRICULTURAL UNIVERSITY  
Natural Science Edition

ISSN 1000-2324



06 >  
9 771000 232005

2015

山东农业大学学报  
Journal of Shandong  
Agricultural University  
自然科学版  
(双月刊)

3  
2015  
(第 46 卷)

## 目 次

- 西尔斯山羊草(*Aegilops searsii*) $\alpha$ -醇溶蛋白编码基因的克隆及原核表达 ..... 刘国娟, 马信, 尹华燕, 等(321)  
东北地区玉米骨干自交系的子粒长和百粒重的遗传研究 ..... 姜龙, 南楠, 慈佳宾, 等(326)  
不同施氮期对小麦千粒重影响的 QTL 分析 ..... 崔勇, 刘小芳, 张新业, 等(331)  
施肥量对山东褐土夏玉米产量、效益及钾素平衡的影响 ..... 魏建林, 张英鹏, 崔荣宗, 等(337)  
搅打奶油中金黄色葡萄球菌生长预测模型的建立 ..... 赖章林, 李柏林, 欧杰, 等(341)  
几株烟草根际促生细菌的挥发性物质对拟南芥根构型的影响 ..... 李敏, 张鹏鹏, 刘凯, 等(347)  
温度对美国白蛾核型多角体病毒活性的影响 ..... 殷灿, 刘笛, 任骥, 等(353)  
一种昆虫源提取物的生物活性测定 ..... 崔顺艳, 李丹, 刘玉升, 等(357)  
温室番茄病虫管理中的人力资本效用初探  
——以杨凌秋延后温室番茄病虫管理为例 ..... 雷庭, 李鑫(360)  
果利达植物调节剂在红玉西瓜生产上的应用 ..... 张忠民(366)  
运动疗法联合激光疗法对大鼠骨代谢相关指标的影响 ..... 唐光武(370)  
北方山丘区县域农用地整理数量质量潜力测算方法研究 ..... 王洪丹, 王金满, 李新凤(373)  
基于免疫克隆算法的土地复垦适宜性评价 ..... 文沛沨, 夏建国, 姜强(379)  
武河人工湿地沉积物中镉砷累积和空间分布特征及其生态风险评价 ..... 马道天, 梁仁君, 邱继彩(385)  
塘坝与泵站联合运用优化设计 ..... 王雷, 张涛, 张启振, 等(391)  
公园沥青路面的防水研究 ..... 田军(395)  
房地产项目施工合同纠纷案例分析 ..... 周海婷, 王忠(399)  
ArcGIS 辅助建筑物阴影分析 ..... 程德强, 赵牡丹, 张倩, 等(403)  
冷涡背景下局地冰雹云图特征分析 ..... 王兆华, 邹大伟, 王建波(408)  
小型压力容器 MAG 单面焊接双面成型研究 ..... 姬玉媛(412)  
基于模糊 ARTMAP 神经网络农用汽车助力转向系统控制 ..... 王玲(418)  
基于联合故障树的农机车辆制动系统故障诊断专家系统设计 ..... 贺平平(422)  
基于 DSP 和 CPLD 的啤酒瓶底检测装置设计与试验 ..... 韩磊(425)  
基于改进 BP 神经网络收割机接头力学性能预测 ..... 谢威, 季丹丹(430)  
基于链路自适应的无线通信跨层协议优化方法 ..... 赵艳玲(434)  
猪产业链质量安全溯源系统屠宰环节设计 ..... 赵丽, 柳平增, 高华, 等(440)  
鸡蛋安全生产可追溯系统设计 ..... 马彬彬, 柳平增, 赵丽, 等(445)  
基于信息技术的家禽肿瘤性疾病预警研究 ..... 邓振民, 柳平增, 成子强, 等(450)  
两个 loop 代数及其应用 ..... 梁凤鸣(457)  
城市湿地公园生境设计策略初探 ..... 刘玮, 李雄(461)  
旅游步道对韶山黑石寨景区植物多样性的影响 ..... 陈颖, 张思寻(466)  
基于分层聚类的老龄化趋势下城市居住空间演变 ..... 田鹏许, 周咏馨, 何芳(470)  
欠发达农业地区轴-点扩散开发模式的规划实践  
——以蚌埠龙亢农场现代农业自主创新综合改革试验区为例 ..... 朱建达, 高好好(476)

期刊基本参数: CN37-1132/S \* 1955 \* b \* A4 \* 160 \* zh \* P \* ¥15.00 \* 800 \* 33 \* 2015-06

# JOURNAL OF SHANDONG AGRICULTURAL UNIVERSITY( NATURAL SCIENCE)

2015 Vol. 46 № 3

## CONTENTS

- Cloning and Prokaryotic Expression of  $\alpha$  - Gliadin Genes from *Aegilops searsii* ..... LIU Guo - juan, MA Xin, YIN Hua - yan, et al. (321)  
Genetic Studies on Kernel Length and 100 - grain Weight of Maize Inbred Lines in Northeast of China ..... JIANG Long, NAN Nan, CI Jia - bin, et al. (326)  
QTL Mapping Analysis on the Effect of Various Nitrogen Supplying Dates on Thousand Grain Weight in Wheat ..... CUI Yong, LIU Xiao - fang, ZHANG Xin - ye, et al. (331)  
Effects of Potassium Levels on the Yield, Economic Benefit and Potassium Balance of Summer - maize in Cinnamon Soil of Shandong Province ..... WEI Jian - lin, ZHANG Ying - peng, CUI Rong - zong, et al. (337)  
Establishment of Growth Model of *Staphylococcus aureus* in Whipping Cream ..... LAI Zhang - lin, LI Bai - lin, OU Jie , et al. (341)  
Effects of Volatiles Produced by Some Plant Growth - promoting Rhizobacteria of Tobacco on Root Architecture of *Arabidopsis thaliana* ..... LI Min, ZHANG Peng - peng, LIU Kai, et al. (347)  
Effect of Temperature on Activity of *Hyphantria cunea* Nuclear Polyhedrosis Virus ( HcNPV ) ..... YIN Can, LIU Di, REN Ji, et al. (353)  
Bioassay on Biological Activity of the Extract from *Tenebrio molitor* Linnaeus ..... CUI Shun - yan, LI Dan, LIU Yu - Sheng, et al. (357)  
The Preliminary Exploration for Human Capital Utility of Tomato Pest Management in Greenhouse —Taking the greenhouse in Yangling after Autumn as a case ..... LEI Ting, LI Xin(360)  
The Application of the Plant Growth Regulator GLD to Watermelon ..... ZHANG Zhong - min(366)  
The Effect of Exercise Therapy in Combination with Laser Therapy on the Indexes in Relation with Rat Bone Metabolism ..... TANG Guang - wu(370)  
Study on Quantitative and Qualitative Potential of Farmland Consolidation within County Region in the Northern Hilly Regions ..... WANG Hong - dan, WANG Jin - man, LI Xin - feng(373)  
The Evaluation on Land Reclamation Suitability Based on Immune Clone Algorithm ..... WEN Pei - feng, XIA Jian - guo, JIANG Qiang(379)  
Accumulation and Spatial Distribution Characteristics of Cd and As in Sediments from Wuhe Artificial Wetland and Their Ecological Risk Assessment ..... MA Xiao - Tian, LIANG Ren - Jun, QIU Ji - cai(385)  
The Optimal Design for Combined Utilization of Small Reservoir and Pumping Station ..... WANG Lei, ZHANG Tao, ZHANG Qi - zhen, et al. (391)  
Study on Waterproof of Asphalt Pavement in Park ..... TIAN Jun(395)  
Analysis on a Case of the Construction Contract Disputes in the Real Estate ..... ZHOU Hai - ting, WANG Zhong(399)  
The Analysis on the Shadow of Building With the ArcGIS ..... CHENG De - qiang, ZHAO Mu - dan, ZHANG Qian, et al. (403)  
Analysis on Characteristics of the Hail in the Satellite Cloud Map under a Background of Cold Vortex ..... WANG Zhao - hua, ZOU Da - wei, WANG Jian - bo(408)  
Study on Double - sided Molding of Small Pressure Vessel Welded with One - sided MAG ..... JI Yu - yuan(412)  
Control of Power Steering Systems of Agricultural Vehicles Based on Fuzzy ARTMAP Neural Network ..... WANG Ling(418)  
Design of An Expert System for Fault Diagnosis of Agricultural Vehicles Braking System Based on Union Fault Tree ..... HE Ping - ping(422)  
Design and Test on the Detection Device of Beer Bottle Bottom Based on DSP and CPLD ..... HAN Lei(425)  
Prediction of the Harvester Machinery Clinching Joints for Mechanical Properties Based on Improved BP Neural Network ..... XIE Wei, JI Dan - dan(430)  
Optimization Method for Cross - layer Protocol of Wireless Network Based on Link Adaptation ..... ZHAO Yan - ling(434)  
Design for the System of Quality Safe Trace in Slaughter Tache of Pig Industry Chain ..... ZHAO Li, LIU Ping - zeng, GAO Hua, et al. (440)  
Design for Traceability System of Safe Egg Production ..... MA Bin - bin, LIU Ping - zeng, ZHAO Li, et al. (445)  
Early Warning Research on Poultry Neoplastic Diseases Based on Information Technology ..... DENG Zhen - min, LIU Ping - zeng, CHENG Zi - qiang, et al. (450)  
Two Super - loop Algebras and Its Application ..... LIANG Feng - ming(457)  
Preliminary Exploration for the Design of Habitat in Urban Wetland Park ..... LIU Wei, LI Xiong(461)  
The Effect of Tourist Pathway on Plant Diversity in the Heishizhai of Shaoshan City ..... CHEN Ying, ZHANG Si - xun(466)  
The Evolution of the Urban Residential Space under the Aging Trend Based on Hierarchical Clustering Analysis ..... TIAN Peng - xu, ZHOU Yong - xin, HE Fang(470)  
Plan and Practice of the Axis - point Spread Developmental Mode in Underdeveloped Agricultural Areas —Taking the comprehensive reform experimental zone with modern agriculture independent innovation in Longkang Farm Bengbu City as a case ..... ZHU Jian - da, GAO Hao - hao(476)

SHANDONG NONGYE  
DAXUE XUEBAO  
(ZIRAN KEXUE BAN)  
2015 Vol.46 No.3



山东优秀期刊

山东农业大学学报  
(自然科学版)  
(双月刊)  
(1955年创刊)

2015年6月 第46卷 第3期

JOURNAL OF SHANDONG  
AGRICULTURAL UNIVERSITY  
(NATURAL SCIENCE EDITION)  
(Bimonthly, Started in 1955)  
Vol.46 No.3 Jun. 2015

主办单位: 山东农业大学  
主 编: 温孚江 教授  
编辑出版: 山东农业大学学报编辑部  
印刷装订: 泰安农大印刷有限公司  
发 行: 山东农业大学学报编辑部  
(地址: 山东省泰安市 邮编: 271018)  
电子邮件: nongdaxuebao@163.com  
网 址: <http://www.sdau.edu.cn/keyan/xuebao.htm>  
国外发行: 中国出版对外贸易总公司  
(北京399信箱 邮政编码: 100011)

Sponsored by Shandong Agricultural University  
Chief Editor: Wen fu-jiang (Professor)  
Edited by Editorial Department of Journal of Shandong  
Agricultural University  
Printed: Shandong Agricultural University Printing Co., Ltd  
Distribution by Editorial Department of Shandong  
Agricultural University  
E-mail: nongdaxuebao@163.com  
<http://www.sdau.edu.cn/keyan/xuebao.htm>  
(Taian, Shandong Province P.R.China Postcode:271018)

公开发行

国际标准刊号: ISSN 1000-2324  
国内统一刊号: CN37-1132/S

国内定价: 15.00 元  
国外定价: 4.00 美元